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Въпрос с искане за устен отговор O-000049/2022
до Комисията
Член 136 от Правилника за дейността
Косма Злотовски (ECR), Анна Залевска (ECR), Беата Кемпа (ECR), Ярослав Калиновски 
(PPE), Мириам Лексман (PPE), Анджей Халицки (PPE), Бернхарт Цимниок (ID), Алексис 
Георгулис (The Left), Ришард Чарнецки (ECR), Карол Карски (ECR), Йорг Мойтен (NI), 
Мария Грапини (S&D), Валдемар  Томашевски (ECR), Радан Кънев (PPE), Кшищоф Хетман 
(PPE), Збигнев Кужмюк (ECR), Елжбета Крук (ECR), Йоана Копчинска (ECR), Джана Ганча 
(ID), Ондржей Кнотек (Renew), Елжбета Рафалска (ECR), Анджелика Анна Можджановска 
(ECR), Мишел Ривази (Verts/ALE), Ярослав Дуда (PPE), Анна Елжбета Фотига (ECR), 
Херман Терч (ECR), Йоахим Станислав Бруджински (ECR), Андрус Ансип (Renew), Богдан 
Жонца (ECR), Беата Шидло (ECR), Тудор Чуходару (S&D), Манолис Кефалоянис (PPE), 
Никола Прокачини (ECR), Беата Мазурек (ECR), Маргарита де ла Писа Карион (ECR), Адам 
Белан (ECR)

Относно: Възстановяване на европейския производствен капацитет за активни 
фармацевтични съставки

Понастоящем активните фармацевтични съставки (АФС), които се използват в лекарствата, 
произвеждани в ЕС, са предимно от Китай и от Индия (около 80 % от АФС). Също така около 40 
% от всички продавани в Европа лекарства идват от горепосочените държави. Тази ситуация 
се дължи на високите разходи за производство на АФС в Европа, които са обусловени, наред с 
другото, от необходимостта от спазване на строги екологични стандарти.

В същото време не се констатират подходящи инициативи на равнище ЕС за насърчаване на 
производителите да инвестират в производството на АФС в рамките на ЕС. Някои държави 
вече признаха сериозността на проблема и въведоха местни механизми за насърчаване на 
производителите да инвестират в национално фармацевтично производство. Въпреки това, за 
да бъдат успешни тези мерки, е необходимо да се предприемат действия на равнището на ЕС.

1. Признава ли Комисията мащаба на проблема с недостига на лекарства и произтичащата 
от това заплаха за общественото здраве в ЕС, която е свързана със зависимостта на 
европейския фармацевтичен сектор от доставчици на АФС от трети държави?

2. Какви действия е предприела Комисията досега за укрепване на европейския 
производствен капацитет за АФС и тези действия постигнали ли са желаните резултати, 
включително преместване на производството на АФС в Европа?

3. Възнамерява ли Комисията да приеме отделна стратегия за възстановяване на 
производствения капацитет за АФС в ЕС, като се вземе предвид необходимостта от 
регулаторни промени и финансова подкрепа за фармацевтичните дружества, които 
желаят да произвеждат активни фармацевтични съставки в Европа?
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